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MØDEDELTAGERE

Formand: Lise Lotte Due 
Næstformand: Hanne Vedersø 
Rigmor Nielsen 
Gunner Madsen
Erik Nielsen

Christian Heiberg 
Ole Tinghøj (afbud)
Ole Klenke
Ruth Rasmussen
John Jensen

   

Referat 
1. Orientering fra kommunen

V/ Ældre og Sundhedschef Birte Sonnenborg Grothe kl. 9.15 – 10.00 

 Takster for budgetåret 2013 er godkendt. Taksten for mad til 
hjemmeboende er prisfremskrevet fra kr. 47,00 til kr. 48,00 for 
en hovedret. Den største stigning finder sted i cafepriserne, hvor 
en hovedret stiger fra kr. 40,00 til 48,00, dette skyldes at 
priserne i cafeerne er pålagt moms og skal sidestilles med køb 
hos private leverandører.

 Pr. 13. januar 2013 ophører kontrakten med Det Danske 
Madhus. I henhold til fritvalgsordningen har Kommunen indgået 
nye kontrakter med henholdsvis Det Danske Madhus og Mad til 
hver Dag. Maden er køle- / vakuumpakket og leveres en gang 
ugentligt. Der stilles mikroovn til rådighed for de borger, som 
har behovet. Leverandøren skal have kontakt med borgeren ved 
levering af maden.

 Pr. 1. december er der indgået nye kontrakter på indkøb og 
tøjvask. Indkøb kan fremover kun foretage hos Intervare eller 
Købmandsgården. Berendsen, Trasbo, Pryts og Sika er godkendt 
som leverandør på tøjvask. Borgere kan ikke længere få vasket 
tøj i eget hjem.

 På anlægsbudgettet for 2013, er der afsat penge til etablering af 
kølerum i nuværende gæsteværelse på Pedershave. Herudover 
er der afsat 2,6 mio. kroner til nye toiletter og bad på 
Rehabiliteringsafdelingen, Planlægningen af ombygningen 
forventes at påbegynde primo april 2013.   

 På driftsbudgettet er der afsat 100.000.- kroner til hvert 
omsorgscenter i kommunen, pengene er til indkøb af 
træningsredskaber, så beboerne på centrene har mulighed for 
daglig træning.

 Den 19. december 2012 forventes det afklaret, hvem der bliver 
ny Direktør for Velfærd, Sundhed og IKT med tiltrædelse den 1. 
februar 2013. I den mellemliggende tid er Ejvind Mortensen 

Ældrerådet
Mandag den 3.12.2012 kl. 09:15 – 12:30 på Gæstgivergården 
Kongensgade 13 i Slangerup



2/4

fungerende Direktør for Ældre og Sundhed.

2. Godkendelse af dagsorden og referat fra 05.11.12 + 19.11.12

Godkendt, uden bemærkninger. 

3. Orientering fra formanden

v/ Lise Lotte Due.

 Lise Lotte har modtaget mail fra Hanne vedr. valgstyre af 
valgkreds 9 - Danske Ældreråd. Punktet tages op på næste 
Ældrerådsmøde.

 Ældrerådet takker ja til tilbuddet om at besøge Haven og 
Østergården i det kommende år, Betina tilretter mødeplanen, 
som medsendes referatet.

 Lokaler til opstillingsmøder er booket til følgende datoer:
10. maj 2013 kl. 14.00 – Elværket i Frederikssund
24. maj 2013 kl. 14.00 – Mødestedet i Jægerspris
30. maj 2013 kl. 14.00 – Gymnastiksalen på Nyvej i Skibby
Dato for mødet i Aktivitetshuset i Slangerup afventes.
20. november 2013 – Optælling af stemmer, Mødestedet i
Jægerspris. 

 Erik, Rigmor, Hanne, Lise Lotte, John, Christian og Ole Klenke 
deltager på dialogmøde den 6. december 2012 på Østergården i 
Frederikssund. 

4. Økonomi

v/ Rigmor Nielsen

Indestående ca. 19.000.- kroner. Indsamling af diæt- og køresedler.

Spørgsmål til afklaring: Dækkes udgifter i forbindelse med afholdelse af 
opstillingsmøder af puljen afsat til valg?

5. Høringssvar

Lise Lotte udarbejder et foreløbigt svar på høringsmateriale vedr. 
Kvalitetsstandarder. Alle opfordres til at læse materialet igennem og 
være godt forberedte til dialogmødet den 6. december 2012.

6. Ændring af vedtægter

Betina tilretter vedtægter for 2010 – 2013, og sender det til godkendelse 
hos Lise Lotte og Hanne, inden det sendes videre til endelig godkendelse 
i udvalget.

7. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst

 Christian deltog på Danske Ældreråds konference ”Før livet bliv 
ubærligt”. Der blev orienteret om et nyt tiltag ”tid til omsorg”, 
hvor bl.a. Københavns kommune er gået bort fra at registrerer 
tidsforbruget i hjemmepleje. Repræsentanter fra Odense 
Kommune fortalte om den kommunalt støttede Røde Kors Cafe i 
Odense. Cafeen er åben for alle og beboere fra plejecentrene 
har mulighed for at blive fulgt til og fra cafeen af 
plejepersonalet.

 Hanne og Christian deltog på Nordgruppe møde den 13. 
november 2012. Kaj Bang orienterede om den siddende 
transport kørsel, hvor der hersker stor frustration og modtages 
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mange klager over, at patienterne selv skal bestille hjemkørslen. 
Hillerød, Helsingør og Københavns kommuner har ansat en 
borgerrådgiver, Hanne undersøger og indsamler materiale inden 
videre drøftelse af emnet.
Fredensborg Ældreråd har nedsat et tilgængelighedsudvalg, det 
blev drøftet om lignende tiltag skulle etableres i Frederikssund. 
Hanne opfordrer i Ældrerådet nyhedsbrev borgere til at 
henvende sig, hvis de oplever problemer i forbindelse med 
tilgængelighed.

 Lise Lotte og Hanne deltog på Regions Ældrerådsmødet den 21. 
november 2012. Temaoplæg af Regionsrådsformand Vibeke 
Storm Rasmussen som gav en kort orientering om 
hospitalsbyggeriet, for herefter at koncentrer sig om 
erhvervsudviklingen i regionen. Hun fremhævede bl.a. 
vigtigheden af Kastrup som internationalt knudepunkt for 
flytrafik, højhastighedstog i Nordeuropa og letbaner internt i 
regionen. Brochurer fra Region Hovedstaden ”Internationale 
trafik forbindelser skaber vækst i hovedstadsregionen” gik 
bordet rundt.  

8. Orientering fra fagudvalg

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget

Orientering fra Hanne om dagsorden til møde den 5. november 2012.

 Sag nr. 103 Handleplan for Ældre- Mad og måltider i 
plejeboligerne
Ældrerådet orienteres om sagen.

 Sag nr. 104 Ledelsesinformation Ældre og Sundhed – december 
2012
Ledelsesinformationen indeholder følgende hovedområder:
Befolkningsprognose, visitationsområdet, plejeboligområdet, 
nøgletale for træningsenheden og LIS fra Region Hovedstaden –
indlæggelser og genindlæggelser.

 Sag nr. 105 Budget 2013: Demensprojekt med omsorgsklovn
Projektet tilrettelægges med to forløb i foråret og to i efteråret 
og indeholder følgende:
Information til medarbejderne, information til beboere og 
pårørende, 10 besøg af omsorgsklovnen og et afsluttende møde 
med medarbejderne. Alle boenheder kan søge om et forløb. 

 Sag nr. 106 Tilskud til frivilligt Socialt Arbejde 2013
Der kan ansøges om tilskud via § 18-puljen én gang årligt.
Der er modtaget 32 ansøgninger, hvori der i alt ansøges om kr. 
791.063,00. Der er uforbrugt midler på kr. 40.264,00.

 Sag nr. 108 
Rehabiliteringstilbud til borgere med kroniske sygdomme
Indstilling:
1. Den kommunale rehabiliteringsdel i forløbsprogrammerne 

vedr. type 2 diabetes og KOL fortsætter.
2. Dem kommunale del af forløbsprogrammerne vedr. demens 

og lænde-ryg implementeres i 2013.
3. Der tages stilling til hjerte-kar forløbsprogrammet i løbet af 

2013, og at borgerne tilbydes genoptræning efter individuel 
vurdering.
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Opvækst og uddannelsesudvalget

Intet.

Kultur-, Fritids- og Idrætsudvalget

Orientering fra Erik.

 Sag 120 Orientering om kulturpuljen 2012
Status og orientering om fordelingen af tilskud fra Kulturpuljen.

 Sag 127 Godkendelse af takster 2013 – forsat behandling
Billetpriser vedr. Frederikssund og Slangerup Svømmehaller er 
uændret i forhold til 2012.

Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget

Intet.

Plan- og Udviklingsudvalget

Intet.

9. Næste møde og sted

Mandag den 7. januar 2013 på Pedershave Pedershave Alle 4, 
Frederikssund kl. 9.15.

10. Eventuelt

Christian orienterede om, at der nu er ½ times busdrift til sygehuset i 
dagtimerne. 
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